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فردو شبیه زمین فوتبال شده است

جواد کریمی قدوســی در تشــریح ســفر و بازدید تعدادی از اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس از سایت فردو، گفت: روز گذشته بازدید از تاسیات فردو صورت گرفت، واقعا برای من که چندمین بازدید از این سایت را 
داشــتم، خیلی جای تأســف بود زیرا ســایتی که یک زمانی نماد اقتدار کشور بود، امروز به یک زمین فوتبال تبدیل شــده بود. وی افزود: برای تشریح وسعت سایت و زیرساخت فردو باید بگویم که میزان وسعت این سایت ها که برداشته 
شد، نسبت به بخش های مربوط به سانریفیوژها دو سوم کل تأسیسات محسوب می شود. این نماینده مردم در مجلس دهم، افزود: البته مسئولان فردو اعلام کردند که در برجام، برداشتن این تأسیسات ذکر شده است، اما مسئله ما 
این اســت که از آن روزی که آمریکا، توافق هســته ای را نقض کرد و قانون داماتو تمدید شــد و رهبر معظم انقلاب این اقدام را نقض برجام اعلام کرد، چرا مسئولان مربوطه اقدام به برداشتن این تأسیسات فردو کردند. کریمی قدوسی 
گفت: برداشــتن تأسیســات فردو مغایر با اظهارات مســئولان کشور از جمله روحانی، ولایتی و شمخانی درباره اقدام متقابل در برابر اقدامات صورت گرفته آمریکایی ها اســت و برداشتن تأسیسات مغایر با رویکرد بازگشت پذیری ایران 
اســت. عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجی مجلس، تصریح کرد: دیروز که نمایندگان مجلس از فردو بازدید کردند، پیمانکاران روند جمع آوری را متوقف کرده بودند، اما زمانی که داشــتیم خارج می شدیم، مشاهده شد که 

کارگران منتظر رفتن ما بودند تا ادامه کارها را صورت دهند.

تغییر واحد پولی، مقدمه حذف سه صفر
الیــاس حضرتــی عضــو کمیســیون 
اقتصادی مجلس شــورای اســلامی 
گفت کــه تغییر واحــد پولی بــه تومان 
مقدمه حذف ســه صفر است. حضرتی 
اظهار کرد: به نظر من تغییر واحد پولی 
از ریال به تومان تاثیر ویژه ای بر شرایط 

اقتصادی ندارد؛ زیرا یک بحث اصلی تر و حساس تری از قدیم وجود داشت 
که سه یا چهار صفر از پول حذف شود و این اقدام شاید به جهت ایجاد آمادگی 
ذهنــی جامعه برای آن اقدام اساســی و یک مقدمه برای آن باشــد؛ وگرنه 
خودش به تنهایی خیلی موثر نیســت. وی افزود: ما فقط گاهی در نوشــته 
جات از ریال اســتفاده می کردیم و واحد پولی تومان بیشتر رایج است اما به 
هر حال این قدم خوبی اســت اگرچه باید منتظر قدم اصلی باشــیم و تغییر 

واحد پولی می تواند اقدام اولیه ای برای حذف سه صفر باشد.

خود ترامپ کدخدا رو فلج می خواند!
ســعید جلیلی نماینده مقــام معظم رهبری 
در شــورای عالــی امنیــت ملــی در جمع 
دانشجویان دانشگاه سیستان و بلوچستان 
گفت: آمریکا از پیشــرفت ما ناراحت است، 
چون نه کدخدا بــودن او را قبول داریم و نه 
الگوی او مورد پذیرش ماست. سعید جلیلی 

اظهــار کرد: الگوی آمریکا رســیدن به فرجامی اســت کــه امروز منتخب 
آمریــکا آن را »فلج« می خواند و الگو گرفتن از آمریــکا همان »تقلیدهای 
فلج کننده« اســت که امروز خود ترامپ کدخدا را فلج می خواند! وی ادامه 
داد: غیظ و خشــم استکبار او را به زوال و فروپاشی نزدیک تر می کند؛ موتو 
بغیظکم. جلیلی تصریح کرد: غیظ نخست وزیر انگلیس از چیست؟ از اقتدار 
و پیشــرفت امروز ملت ما. هرچند اظهارات نخست وزیر انگلیس به استند 

آپ کمدی می ماند! 

روحانی رئیس جمهور دوازدهم نیست
ســید محمد حســینی عضو هیــات علمی 
دانشگاه تهران و وزیر اسبق ارشاد در مراسم » 
آمریکایی که بود، آمریکایی که هست« که به 
همت بسیج دانشجویی دانشکده فنی انقلاب 
اسلامی برگزار شد، ضمن اشاره به عملکرد 
دولت در طول سه سال اخیر، گفت: روحانی 

به وعده های اقتصادی که به مردم داد عمل نکرد به همین دلیل در انتخابات 
ریاست جمهوری آینده با ریزش آرای زیادی روبرو خواهد شد و به نظر می رسد 
ریاســت جمهوری روحانی در دولت دوازدهم تکرار نشدنی است. این استاد 
دانشــگاه در رابطه با ناکامی اصولگرایان در انتخابات ریاست جمهوری دوره 
گذشته، افزود: در انتخابات ریاست جمهوری سال 92 بین نیروهای انقلابی 
چندگانگی به وجود آمد، از آن طرف جریان اعتدال شعارهایی را مطرح کرد و 

مردم که امید داشتند مشکلاتشان حل شود به روحانی رای دادند.  

 باید بشناسیم 
که ضد ولایت فقیه کیست

محمدعلی جعفری صبح امروز در کنگره رزمندگان 
استان گلستان که در مصلی نماز جمعه گنبدکاووس 
برگزار شــد اظهار کــرد: ولایت فقیــه محور اصلی 
وحدت در انقلاب اســلامی اســت و جایــگاه ولی 
فقیه برای هدایت انقلاب و هدایت جامعه در مسیر 
خودش قرار دارد و مــا برای آنکه عمل ما در مقابل 
دشمنان انقلاب اســلامی باشد و بگوییم ما مدافع 
انقلاب اسلامی هستیم، باید دشمنان داخلی را در 

کنار دشمنان خارجی بشناسیم.
وی افزود: همه انقلاب های دنیا و انقلاب ما بیش 
از آنکه از دشــمنان خارجی لطمه ببیند از دشمنان 

داخلی لطمه می بیند.
جعفری اضافه کرد: مخالفان مسلح و سازمان یافته 
عددی نیستند زیرا آنقدر نیروهای آماده و بسیجی و 

ارتشی داریم که به سادگی اینها نابود خواهند شد.
وی اضافــه کــرد: مهمتریــن تهدیدها سیاســی، 
فرهنگــی و اقتصــادی و بــه اختصــار جنــگ نرم 
دشــمنان اســت که در این جنگ نرم بخشی از آن 
از سوی دشــمنان خارجی برنامه ریزی می شود اما 
فرماندهان و سربازان میانی در داخل هستند و این 

را ما باید بدانیم.
فرمانده کل ســپاه افزود: مشکل اصلی انقلاب ما 
با آن افرادی اســت که چه مسؤول و غیرمسؤول و 
شــاید مردم عادی با آنهایی است که وحدت شکن 
هستند، کســانی که در راستای اختلافات مذهبی 
حرکتی می کنند اینها وحدت شکن و مخالف انقلاب 
اســلامی هســتند و در کنار این موضوع باید توجه 

کنیم که وحدت شکن سیاسی کیست.
وی گفت: وحدت شــکن سیاســی کسی است که 
بــا محور وحــدت یا همــان ولایت فقیــه مخالفت 
می کند، هر فرد یا جریان سیاسی چه مسؤول و چه 
غیرمسؤول که با جهت تعیین شده و خط مشی های 
تعیین شــده مقــام معظــم رهبــری مخالفت کند 

وحدت شکن است.
جعفری افــزود: برخی حتــی مخالفــت را در کنار 
نظــر مخالف به عمــل هم می رســانند و وحدت را 

می شکنند.
فرمانده کل ســپاه خاطرنشــان کرد: ما نمی توانیم 
بــا این افــراد هم وحدت شــویم و اگر با ایــن افراد 
هم وحدت شویم پس انقلاب اسلامی چه می شود؛ 
انقلابی بودن و انقلابی ماندن به معنی پشــتیبانی 
از ولایت فقیه است و دفاع کلی از نظام که فایده ای 

ندارد.
وی افــزود: عده ای در کشــور هســتند که ادعای 
گاهانه  گاهانه یا نا آ همراهی با نظام را می کنند اما آ

چنین حرکات اختلاف افکنی را انجام می دهند.
فرمانده کل ســپاه تاکید کرد: بسیاری از مسؤولان 
در کشور ما نسبت به تجزیه و تحلیل فتنه 88 موضع 
ندارند، چرا؟ این فتنه 88 بسیار خطرناک تر از هشت 

سال دفاع مقدس بود.
وی گفت: به هیچ وجه خطر هشــت ســال جنگ با 
خطــری که فتنه 88 داشــت قابل مقایســه نبوده و 
نیســت و این خطر مربوط به انقلاب اسلامی بوده 

نه نسبت به تمامیت عرضی کشور.
جعفری تاکید کرد: از معجزاتی که در فتنه 88 شاهد 
بودیم حماســه 9 دی بود که در آســتانه آن هستیم 
و مــردم به نقش بی بدیل ولایــت فقیه پی بردند و 9 
دی پاســخ محکم بر هدف فتنه جویانه دشمنان در 

سال 88 بود.
وی گفت: باید بشناسیم که ضد ولایت فقیه کیست 
و باید ملاک ها و معیارهای خود را نسبت به انقلابی 

بودن و مخالف انقلاب بودن را مشخص کنیم.

عصر ایران نوشت: ناطق نوری باز هم قهر می کند؟
هفت سال پیش محمود احمدی نژاد در میانه مناظره ناگهان نام ناطق نوری را به میان آورد و حالا فاضل لاریجانی باز از فرزندان ناطق 

سخن به میان آورده و باز اصول گرایان به ویژه اعضای جامعه روحانیت مبارز سکوت کرده اند.

 نامه نیوز نوشت: معضل نواصولگرایان و کاندیداهای تکراری!
نواصولگرایان همچنان قصد دارند گزینه هایی را برای رقابت به میدان بفرستند که برای پیروزی خود در انتخابات، برنامه ای جز دفاع از 

رویکردهای دولت قبل و تخریب عملکرد دولت روحانی ندارند. 

 صراط نیوز نوشت: عمر دولت شما کفاف اجرای دستورات اخیر را نمی دهد!
حسن روحانی در واکنش به نقض برجام توسط کنگره آمریکا، به علی اکبر صالحی دستور داده تا طراحی و ساخت پیشران هسته ای حمل 

و نقل دریایی را آغاز کند. این در حالی است که با توجه به عقب نشینی های ایران در اجرای برجام، از نظر فنی، این موضوع در مدت زمان 
کم، امکانپذیر نیست.

 راه دانا نوشت: ادامه تناقض گویی ها درباره تعداد نجومی بگیران
آمار و روایت های مختلف از تعداد نجومی بگیران ناشی از خلأ های قانونی در کشور است؛ اگر قوانین مربوط به حقوق و دستمزد 

همانگونه که برای اقشار کم درآمد مشخص است، برای مدیران دولتی نیز مشخص و ثابت باشد، هرگز شاهد پرداخت های نجومی در 
کشور نخواهیم بود.

عکس روزسایت نگار

مراسم جشن تکلیف دو 
هزار تن از دانش آموزان 
پسر مدارس شهر تهران، 
با حضور رهبر انقلاب 
برگزار شد.

خبرنامه
مــاه 1395 آذر  سه شــنبه 23 

چالش فیش حقوقی نمایندگان
حقوق نماینده ها 5 میلیون است نه 17 میلیون

محمــود صادقی اخیرا در یک ســخنرانی درخصوص راه مبارزه با حقوق های 
نجومی ادعا کرده بود دریافتی نمایندگان 17 تا 21 میلیون اســت. او با اشــاره 
به اینکه مردم باید بدانند وکلایشــان چقدر حقوق می گیرند پیشنهاد کرده بود 
نمایندگان نیز فیش های حقوقی خود را منتشــر کننــد. اظهاراتی که امروز با 
واکنش های نمایندگان در صحن مجلس همراه شد و صادقی را بر آن داشت 

تا درخصوص اظهاراتش توضیح دهد.

مردم باید بدانند وکیلشان چقدر پول می گیرد
صادقی در آن سخنرانی درباره راه حل مبارزه با حقوق های نامتعارف پیشنهاد 
داد: راه حل مبارزه با حقوق های نجومی این است که تمام مسئولین حقوق های 
خــود را در اینترنت قرار دهند، با این کار نه نظام از بین می رود ونه آمریکا به ما 

تجاوز خواهد کرد.
صادقی در رابطه با حقوق دریافتی یک نماینده مجلس نیز ابراز عقیده کرد: به 
نظر من حقوق یک نماینده مجلس حقوق زیادی اســت، هنگامی که مطلبی 
را در این زمینه در یک کانال تلگرامی گذاشتم  با هجمه نمایندگان دیگر روبرو 
شدم. به همراه چند نماینده دیگر تصویر فیش حقوق مان را در اینترنت خواهیم 
گذاشــت اما بطور کلی در فیش حقوقی یک نماینده مجلس شورای اسلامی 
حق نمایندگی، حق تردد، مســکن و.. وجــود دارد  که جمع آن حدود17 تا 21 

میلیون تومان می شود.
وی تاکیــد کرد: مردم باید بدانند که وکیل آنان چقدر دریافت می کند و این 
موضوع باید شفاف ســازی شــود، اما آن چه که بیشتر اســت رانت موقعیت 
است و اگر سازوکارهای درســتی در این زمینه و همچنین شفافیتی وجود 
نداشــته باشــد حقوق های کهکشــانی  و نــه نجومی ایجــاد خواهد کرد ، 
در حال حاضر با فســادهای کهکشــانی روبرو هســتیم، گول حقوق های 

نجومی را نخورید.

هزینه ها جزء حقوق نیست
محســن کوهکن در جریان نشســت علنی امروز مجلس شورای اسلامی در 
تذکری با اســتناد به ماده 79 قانون اساســی خطاب بــه نمایندگان حاضر در 
صحن گفت: هزینه موضوعی که اخیراً ازســوی یکی از نمایندگان مطرح شد 
را بایــد به زودی در حوزه هــای انتخابیه بپردازید و خواهش من این اســت که 

لطفاً توجه بفرمایید.
او گفت: نمایندگان از دوره نخســت مجلس شــورای اسلامی، مبلغی برای 
حقــوق و مبلغی نیز برای هزینه های نمایندگــی دریافت می کنند. مردم باید 
بداننــد که نماینــدگان مجلس همچــون اعضای دولت یا قــوه قضاییه، در 
اســتان ها و شهرســتان ها دفتر، کارمنــد و خودرویی ندارنــد و هنگامی که 
فردی نماینده می شــود، ناگزیر از این هزینه ها اســت و این مباحث در همه 

ادوار بوده است.
نماینده اصولگرای لنجان در مجلس شورای اسللامی یادآور شد: در دوره هفتم 
مجلس هیات رییســه یک بار برای همیشــه این مشکل را حل کرد تا این گونه 
نباشــد که هر چند صباحی یک همکاری پیدا شود و در سخنرانی یا مصاحبه، 
هزینه های نمایندگی را به عنوان حقوق تلقی کند و این مسئله دستمایه ای شود 

برای این که تا مدت ها، نمایندگان زیرسوال بروند.
او بــا اشــاره به بررســی هایی کــه در مجلس هفتم انجام شــده بــود، گفت: 
درصورتــی کــه قرار بود دفترهای اســتانی توســط مجلس تاســیس شــود، 
بایــد چندصد ســاختمان در سراســر کشــور ســاخته و چندین هــزار کارمند 
اســتخدام شــوند و بعد از بررســی هایی کارشناسی متوجه شــدیم، هزینه ای 
 بیــش از 2۰ برابــر اعتبارات مجلس را باید در ســال نخســت بــه بیت المال 

تحمیل کنیم.
عضو فراکسیون ولایت در مجلس دهم یادآور شد: برادر عزیزی که این مسئله 
را مطرح کرده، بداند وقتی که حقوق یک وزیر را محاسبه می کنیم، هزینه های 

دفتر، خودرو، سفرها و دیگر مسائل را به عهده حقوق او نمی گذاریم. مردم باید 
بدانند نمایندگان مجلس در تمام ســفرهای داخلی، ریالی به عنوان ماموریت 
دریافت نمی کنند و برای هزینه های ایفای نمایندگی به حداقل بســنده کردند 
و اگر خبطی انجام شده و در جایی هزینه نمایندگی به عنوان حقوق نمایندگان 
مطرح شــده، با صراحت اعلام کنند همکاران ما آن چه را که به عنوان حقوق 

دریافت می کنند، در رسانه ها نیز اعلام کرده اند.
او تاکید کرد: برای این که مجلس مورد هجمه واقع نشود و نمایندگان زیرسوال 

نروند، این موضوع را بیان کردم. چرا چنین حرفی را می زنند.
علی مطهری نیز که ریاســت نشســت علنی امروز مجلس را برعهده داشت، 
در پاســخ به تذکر نماینده اصولگرای لنجان گفت: پولــی که نمایندگان بابت 

هزینه های نمایندگی دریافت می کنند، صرف خدمت به مردم می شود.
نایب رییس مجلس شــورای اســلامی با تاکید بر این که حقــوق نمایندگان 
معقول است، یادآور شد: حداکثر حقوق نمایندگان مجلس ظاهراً ۵ میلیون 
۴۰۰ هزار تومان اســت. البته همکار محترمی که این مطلب را بیان کردند، 
ظاهراً در پاسخ ســوالی بوده و مقصودشــان این نبوده که حقوق نمایندگان 

بالا است.
عضو فراکسیون امید در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: آن همکار 
محترم نیز گفتند که نمایندگان حقوق معمولی می گیرند اما بابت هزینه دفاتر نیز 
مبغلی می گیرند و مردم باید بدانند که هزینه دفاتر به جیب نمایندگان نمی رود و 
مخصوصاً نمایندگان شهرستان ها هزینه ها بسیار بالایی دارند و این مبالغ کفاف 
هزینه ها را نمی دهد و بسیاری اوقات نمایندگان از جیب خود نیز خرج می کنند.
پس از این بــود که صادقی ضمن ارائه توضیحی درباره صحبت های اخیرش 
پیرامــون میزان حقوق نمایندگان، گفت: حقوق نمایندگان بین ۵ تا 6 میلیون 
اســت و مابقی دریافتی های شــامل هزینه های نمایندگان می شــود که جزو 

حقوق محسوب نمی شود.

برخی اراده کرده اند دولت را زمین گیر کنند
اســحاق جهانگیری معــاون اول رئیس جمهــور عصر دوشــنبه در ملاقات 
اعضاء فراکســیون مستقل مجلس شورای اســلامی با تاکید بر لزوم مراقبت 
و حفاظــت از برجام تصریح کرد: اینکه آمریکا بدعهد و با ملت ایران دشــمن 
اســت موضوعاتی درســت اســت اما نباید فراموش کنیم کــه از طریق برجام 
بســیاری از مشــکلات کشــور حل و فصل شــد و امروز به توافقــات خوبی با 
دنیا دســت پیدا کرده ایم و اینکه شــرکت بوئینگ اصــرار دارد که با ما قرارداد 
امضا کند و خودشــان هم در این خصوص اطلاع رســانی مــی کنند و تاکید 
مــی کنند دولــت آمریکا اصرار دارد ما ایــن قرارداد را امضا کنیــم، همه اینها 
بیانگر یک واقعیت مهم اســت و آن اینکه ایــران در منطقه نقطه قابل اعتماد 
اســت و دنیا مــی خواهد در ایران ســرمایه گذاری کند و حســاب ویژه ای نیز 
روی جمهوری اســلامی ایــران باز می کند و البته این دســتاوردها و موفقیت 

 هــا مرهون هدایت های خردمندانه رهبــر معظم انقلاب و پایداری و مقاومت 
ملت ایران است. 

وی اضافه کــرد: البته اعتــدال و عقلانیت حکم می کند کــه از این موقعیت 
مغرور نشویم و در عین حال از موضع خود کوتاه نیاییم بلکه از این شرایط برای 

پیشرفت کشور استفاده کنیم. 
جهانگیری اظهار داشت: متاسفانه امروز عزم و اراده برخی افراد این است که 
رییس جمهور و دولت را زمین گیر کنند و متاســفانه وقتی وارد فضای سیاسی 

و رقابت های جناحی می شویم، مصالح ملی قربانی می شود. 
معــاون اول رییس جمهور گفت: اگر اجماع ملی صــورت گیرد و بپذیریم که 
اقتصاد مسئله اصلی کشور است به دستاوردهای خوبی خواهیم رسید اما نمی 
توان مدعی پذیرش این واقعیت بود که اقتصاد مهمترین مسئله کشور است اما 

کارهایی کنیم که به ثبات و آرامش اقتصاد کشور آسیب وارد کند. 

اگر برجام نبود بخضی از مشکلات کشور همچنان باقی بود
در این جلسه رییس فراکسیون مستقل مجلس شورای اسلامی هم با تاکید بر 
اینکه باید به دولت در حل مشکلات مردم کمک کنیم، گفت: برخی به دنبال 
دعواهای سیاسی هستند اما اعضای این فراکسیون معتقدند که مجادله های 

بی حاصل به روند کار و تلاش در کشور لطمه می زند.
این نماینده مجلس شورای اسلامی یکی از اتفاقات خوب در دولت یازدهم را برجام 
دانست و گفت: اگرچه این روزها علیه برجام شعار سرداده می شود اما باید به یاد 
داشته باشیم اگر مذاکرات و گفتگوها و برجام نبود بخشی از مشکلات کشور که 
امروز حل شده است، همچنان باقی بود و امروز قادر نبودیم تولید نفت را افزایش 
 دهیم و به آسانی بفروشیم و پول آن را دریافت کنیم و در عرصه بین الملل مراوده 

داشته باشیم.


